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Pensionärsrådet 

 

 

 

Besök: Storforsplan 36, Farsta centrum 

Post: Box 113, 123 22 Farsta 

Tel växel: 08 508 18 000 

E-post: farsta@stockholm.se 

Hemsida: www.stockholm.se/farsta 

 

 

Pensionärsrådets sammanträde  
den 3 april 2018 

 

Ledamöter  

Alexandra Posacki, ordförande SPF Farsta 

Berit Johansson, vice ordförande PRO Sköndal 

Inger Sjöberg  PRO Farsta centrum 

Gun-Britt Dahlberg PRO Farsta strand 

Greta Jönsson SPF Sköndal 

  

  

  

Ersättare  

Bror Palmäng PRO Sköndal 

Einar Engström PRO Sköndal 

Christina Johansson SPF Farsta 

Yvonne Algård SPF Sköndal 

  

Förhinder  

Lisbeth Andersson, ersättare PRO Farsta centrum 

  

Tjänstepersoner  

Per-Ove Mattsson avdelningschef beställare 

Maria Premfors sekreterare, 

verksamhetscontroller 

Birgitta Livgård-Andersson §§ 1-2 anhörigkonsulent 

 

 

 

 

 

Sekreterare 

 

 

 

 

Ordförande Vice ordförande 
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§ 1 Godkännande av dagordningen, val av justerare, 

anmälan av protokollet från förra sammanträdet 

Dagordningen godkändes. Protokollet justeras av ordföranden 

och vice ordföranden torsdag den 5 april. 

 

Protokollet från rådets sammanträde den 26 februari 2018 

anmäldes och lades till handlingarna. 

 

§ 2 Dagens gäst: Birgitta Livgård-Andersson, 

anhörigkonsulent 

Birgitta informerar om anhörigstöd i Farsta stadsdelsförvaltning 

och om att det 2009 infördes en tydligare reglering i 

socialtjänstlagen i syfte att tydliggöra kommunens skyldighet att 

ge anhöriga stöd. I Farsta stadsdelsförvaltning kan närstående till 

personer såväl under som över 65 år vända sig till 

anhörigkonsulenten för stöd. Birgitta tydliggör att det är viktigt 

att inte vänta för länge innan kontakt tas med anhörigkonsulent. 

Kontakten med anhörigkonsulent kan vara anonym. 

Anhörigkonsulent kan ge stöd i form av samtal, individuellt eller 

i grupp. Vidare kan anhörigkonsulent informera om 

biståndshandläggning, kontaktvägar till psykolog, 

intresseorganisationer eller andra instanser om behov av specifikt 

stöd finns. 

 

Utifrån kommunfullmäktiges Program för stöd till anhöriga 

2017-2020 har rutiner tagits fram och verksamheterna som drivs i 

kommunal regi arbetar utifrån dessa. Utbildade anhörigombud 

finns inom dessa verksamheter. Inom avdelningen beställare, som 

hanterar alla ansökningar om bistånd, finns biståndshandläggare 

som är utbildade anhörigombud. 

 

Förvaltningens anhörigkonsulent samarbetar med 

anhörigkonsulenter inom region östra söderort, Farsta, Skarpnäck 

och Enskede-Årsta-Vantör, och med övriga regioner i staden.  

Anhörigkonsulent samverkar också med landstinget. Regionalt 

genomförs anhöriggrupper, utflykter, utbildningar med mera.  I 

samarbete med Dalens sjukhus erbjuds kurser i form av 
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föreläsningar för anhöriga som har närstående med 

demenssjukdom. 

 

Anhörigstödet i Farsta stadsdelsförvaltning ger ut ett nyhetsbrev 

med innehåll av sådant som kan vara intressant för den som 

hjälper, stödjer eller vårdar en närstående men också för 

medarbetare inom stadsdelsförvaltningen. Rådet önskar ta del av 

nyhetsbrevet och förvaltningen lovade ordna det. 

 

Under 2018 har anhörigstödet fokus på det förebyggande arbetet. 

 

Om föreläsning om anhörigstöd önskas är rådets medlemmar 

välkomna att kontakta Birgitta. 

 

Frågan om anhörigvårdare ställdes av rådet. Birgitta berättar att 

det är frivilligt att vårda någon hemma. Den som är sjuk kan 

ansöka om hemvårdsbidrag. Individuell ansökan behöver göras 

till biståndshandläggare som gör en individuell bedömning. Bifall 

eller avslag ges på ansökan, avslag kan överklagas.  

Den som är anhörig kan ansöka om bistånd till exempel om 

dagverksamhet, hemhjälp exempelvis städning, tvätt, avlastning i 

hemmet. Det är gratis upp till 16 timmar per månad men det 

måste ansökas om. 

 

En annan fråga som ställdes av rådet handlade om 

framtidsfullmakt. Genom en framtidsfullmakt kan du ge fullmakt 

till en person som ska ta hand om dina angelägenheter om du i 

framtiden inte längre kan ta hand om dem själv. Birgitta berättade 

vidare att det bland annat finns juristhjälp att tillgå på 

biblioteken. 

 

§ 3 Ärenden till nämndsammanträdet den 12 april 

Ärende nr 3: Underlag för budget 2019 med inriktning för 2020 

och 2021  

Rådets anser att hänsyn till de tankegångar och beslut som var 

gällande 2018 inte finns med i spaningen framåt. Rådet ställer sig 

frågande till vilken utveckling förvaltningen ser inom de 

närmaste två åren. 
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Frågor kring olika boendeformer ställdes och avdelningschef Per-

Ove Mattsson (som idag ersätter avdelningschef Jonas 

Wilhelmsson) förtydligar att boendeplanen, en av bilagorna i 

ärendet, beskriver de prognoser som gjorts avseende behov av 

olika boendeformer. 

 

Ärende nr 4: Parkskötsel och upprustning av promenadstig runt 

norra Fagersjö. Svar på medborgarförslag.  

Rådet har inga synpunkter. 

 

Ärende nr 5: Reinvestering i trappor och parkvägar. 

Genomförandebeslut.  

Rådet har inga synpunkter. 

 

Ärende nr 6: Redovisning av projekt Lokala kulturhus – 

utveckling av Tuben och förstudie om Mötesplats Fagersjö.  

Rådet har inga synpunkter. 

 

Ärende nr 7: Redovisning av aktuella projekt  

Rådet önskar ytterligare information kring projekten inom 

äldreomsorg och hur förvaltningen använder resultat från 

projekten för vidare utveckling. Förvaltningen informerar rådet 

på nästkommande sammanträde. 

 

Ärende nr 8: Uppföljning av kommunal hemtjänst – Farsta 

centrum  

Rådet anser att det är anmärkningsvärt att tidigare konstaterade 

brister i egenkontroller inte åtgärdats trots att de påtalats flertalet 

gånger. 

 

Ärende nr 9: Brukarundersökning inom hemtjänsten 2017  

Rådet anser att svarsunderlaget är för litet för att kunna dra 

korrekta slutsatser. Rådet undrar om uppföljning görs avseende 

anledningen till den låga svarsfrekvensen. 
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Ärende nr 10: Brukarundersökning inom äldreomsorgens 

särskilda boenden 2017 

Rådet anser att svarsunderlaget är för litet för att kunna dra 

korrekta slutsatser. Rådet undrar om uppföljning görs avseende 

anledningen till den låga svarsfrekvensen. 

 

Ärende nr 11: Patientsäkerhetsberättelser 2017 för särskilda 

boenden i kommunal regi och på entreprenad  

Rådet har inga synpunkter, 

 

Ärende nr 13: Äldreombudsmannens rapport 2017 

Rådet ställer sig positivt till att förvaltningen har uppmärksammat 

rådets synpunkter. Rådet anser dock att det saknas konkret 

beskrivning av hur förvaltningen avser arbeta för att uppfylla de 

målsättningar som tas upp i rapporten. 

 

Ärende nr 14: Reviderat idrottspolitiskt program 2018-2022 

Rådet anser att Stockholms stad inte erbjuder det de lovar, det vill 

säga ett program riktat till alla åldrar. I programmet fokuseras det 

på yngre åldrar. Vad gör Stockholms stad för äldre? 

 

Ärende nr 15: Stockholms stads riktlinjer för nationella 

minoriteters rättigheter 

Rådet har inga synpunkter. 

 

Ärende nr 16: Strategi för romsk inkludering 

Rådet har inga synpunkter. 

 

Ärende nr 19: Trafikförändringar i SL-trafiken 2018-2019 

Rådet anser att det är bra med den förbättrade turtätheten för 

vissa linjer. Däremot anser rådet att det saknas ett helhetsgrepp 

kring turtätheten och linjer för distriktet som helhet.  

 

Yvonne Algård framför som exempel att turtätheten behöver 

förbättras gällande linje 182, en tvärförbindelse mellan Sköndal 

och Hökarängen, som i nuläget inte trafikeras på helger utan 

enbart begränsade tider på vardagar. 
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Ärende nr 20: Detaljplan för fastigheten Hammarö 9 m fl vid 

Nykroppagatan i Farsta 

Rådet anser det svårt att uttala sig kring detaljplanen mot 

bakgrund av svårigheten att se hur förtätningen kommer att se ut 

när det är klart. Vidare har rådet inte uppfattat vad de i 

detaljplanen omnämnda mobilitetsåtgärderna innebär. 

 

Ärende nr 26: Utvecklings- och näringslivsrådets protokoll den 8 

mars 2018 

Rådet har fått ärendet endast för kännedom och har inga 

synpunkter. 

 

§ 4 Information från förvaltningen 

Utifrån information från Polisen informerar förvaltningen om 

utbildningspaketet ”Försök inte lura mig” och rådet har intresse 

av att delta.  

 

Konceptet ”Försök inte lura mig” är ett mötespaket för aktiva 

informationsmöten. Det är framtaget för personer inom bland 

annat pensionärsorganisationer. Det kostnadsfria 

utbildningspaketet har tagits fram av Nationellt Bedrägericenter. 

Under 2016 tilldelades konceptet första priset i den svenska 

brottsförebyggande deltävlingen till ”European Crime Prevention 

Award”. (Läs gärna mer på Brå:s hemsida.) 

  

Med utgångspunkt i fallbeskrivningar som visas på film skapas 

diskussion utifrån deltagarnas egna erfarenheter och 

mötesledarens kunskaper.  

 

De praktiska övningarna syftar till att deltagarna ska lära sig att 

känna igen situationer där de kan utsättas för bedrägeriförsök. De 

ska sedan, om möjligt, lära sig hur de kan agera på bästa sätt för 

att undvika att bli lurade.  

  

Konceptet ”Försök inte lura mig” kan genomföras under cirka tre 

träffar och rekommendationen är att det ska vara max 15-20 

deltagare per tillfälle. 

 



Farsta stadsdelsnämnd 

Pensionärsrådet 

Protokoll 

2018-04-03 

Sida 7 (7)  

 

 

 

Justerarnas signaturer 

 

§ 5 Genomgång av balanslista 

Rådet gick igenom och uppdaterade balanslistan över frågor, 

besök och liknande – se bilaga. 

 

§ 6 Övriga frågor  

Inga övriga frågor. 

 

§ 7 Sammanträdet avslutas 

Ordföranden avslutade sammanträdet. 


